

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Brussels, December 1973

Programme of action on scientific and technical
policy Agreement reached by COREPER

LIBRA

On 20 December the COREPER agreed on the programme of action on scientific and technological policy (doc. COM (73) 1250 fin., parts I and II; see note P-40). The results of this agreement are to be communicated to the Council as one of the items under A at its meeting on 7 January 1974.

The COREPER agreement is in the form of four resolutions embracing all of the Commissions' proposals, although these have undergone certain amendments during the discussions held in the last few months.

1. Coordination of national scientific and technological policies :

The Commission's proposal was that the Council should decide to set up a Committee on Scientific and Technical Research (CREST). The COREPER has approved a draft Council resolution on the coordination of national policies and the definition of projects of Community interest in the field of science and technology, the latter concerning, in particular, the setting up of the CREST.

The delegations have reached a compromise whereby the Committee will be chaired by a representative of the Commission, and its secretariat will be provided by the Secretariat-General of the Council, assisted by experts from the Commission when dealing with scientific and technical problems.

2. Promotion of basic research :

The guiding principles of the Commission's draft concerning the participation of the European Communities in the European Science Foundation have been approved in the form of a draft Council resolution.

3. Joint execution of projects of Community interest (support for the Community's sector policies) :

The draft resolution on an initial programme of Community action on science and technology adopted by the COREPER refers, inter alia, to the Copenhagen Summit declaration whereby no field of activity is to be excluded. The Commission will make proposals for concrete action which will be worked out with the assistance of the CREST on the basis of the outline programmes submitted by the Commission.

4. Long-term studies - future prospects - methodology (Europe + 30) :

The COREPER has approved the draft resolution on a programme of Community action covering forecasting, evaluation and methodology. It covers a preparatory phase for which the Commission will dispose of appropriate funds (500.000 u.a.).

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, décembre 1973

Programme d'action en matière de politique scientifique
et technique - accord au sein du COREPER

Le 20 décembre, a pu être atteint un accord au sein du COREPER sur le programme d'action en matière de politique scientifique et technologique (doc. COM (73) 1250 fin. partie I et II; voir note P-40). Il est prévu de soumettre les résultats de cet accord au Conseil comme un des points A lors de sa réunion le 7 janvier 1974.

L'accord du COREPER se manifeste dans quatre résolutions qui couvrent la totalité des propositions de la Commission, bien que celles-ci aient subi certaines modifications au cours des discussions lors des derniers mois.

1. Coordination des politiques nationales dans le domaine scientifique et technologique:

La proposition de la Commission visait à obtenir du Conseil une décision portant création d'un Comité de la Recherche scientifique et technique (CREST); le COREPER a approuvé un projet de résolution du Conseil relatif à la coordination des politiques nationales et à la définition des actions d'intérêt communautaire dans le domaine de la science et de la technologie. Celle-ci vise notamment à instituer le CREST.

Un compromis est intervenu entre les délégations selon lequel le Comité sera présidé par un représentant de la Commission et son secrétariat assuré par le Secrétariat général du Conseil avec le concours d'experts de la Commission pour les problèmes scientifiques et techniques.

2. Promotion de la recherche fondamentale:

Les principes directeurs du projet de la Commission visant à la participation des Communautés européennes à la Fondation européenne de la Science ont été approuvés sous forme d'un projet de résolution du Conseil concernant cette participation.

3. Exécution en commun d'actions d'intérêt communautaire (actions de soutien aux politiques sectorielles de la Communauté):

Le projet de résolution adopté par le COREPER concernant un premier programme d'action des Communautés dans le domaine de la science et de la technologie se réfère notamment à la déclaration présidentielle de Copenhague qui prévoit qu'aucun domaine d'actions ne soit exclu. La Commission fera des propositions d'actions concrètes qui seront élaborées, à partir des programmes cadres qu'elle a présentés, avec le concours du CREST.